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V sobotu 10. září jsme si v Hájku připomněli narozeniny Panny Marie, jež v celé církvi slavíme
od konce 7. století. Nebývale mnoho poutníků prošlo branou kláštera, kterou zdobí sochy sv.
Františka a sv. Antonína. Jedním z důvodů mohlo být příjemné počasí, ale zřejmě hlavním
„magnetem“ byla přítomnost arcibiskupa pražského Dominika Duky, pro nějž byla návštěva
Hájku premiérou. Příchod účastníků pěší poutě z Hostivic – Starých Litovic, doprovázený zpěvy
z barokních kancionálů započal bohatý hájecký program. Mši svaté předcházela modlitba
růžence a svátost smíření. Liturgický průvod s bohatě zdobeným evangeliářem tentokrát
nezamířil do refektáře, jak tomu bývá, ale do dvora, kde byl v ambitu zřízen oltář pro slavení
eucharistické hostiny. Všem přítomným se tak naskytlo dostatek prostoru. Ve spojení s
kvalitním ozvučením vznikly příhodné podmínky pro pozorné slavení mše svaté, jejímž hlavním
celebrantem byl arcibiskup Dominik Duka. Při svém kázání hovořil o daru milosti, která je nám
energií na cestě a kterou od Boha dostáváme díky Jeho nekonečné lásce k nám. Toto Boží
působení v nás také způsobuje nové dispozice a tak můžeme v každém 
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okamžiku našeho života plnit úlohu od Pána očekávanou. Tak jako Panna Maria, která na
základě svého svobodného rozhodnutí řekla na andělovo zvěstování své „ano“, stala se matkou
Ježíše Krista a získala tak podíl na dějinách spásy. Nemáme zůstat pouze u slov. Bůh již od
počátku volá člověka k cestě odpovědnosti ve svobodě. Panna Maria tuto „zkoušku“ svobody
složila. A my k Ní nyní můžeme přicházet, jelikož nám na základě svých vlastních zkušeností
rozumí – je nám skutečnou Matkou. 
Po skončení mše následovaly tradiční Loretánské litanie a po občerstvení očekávaná beseda
moderovaná Filipem Janem Rathouským. Vzešlo mnoho zajímavých dotazů, na které
arcibiskup Dominik Duka otevřeně a upřímně reagoval. Povzbudil nás k radosti z naší víry a
svobody, ve které žijeme. Přičemž mnohdy nedostatečně využíváme možnosti, které se nám
dnes nabízejí. Také připomněl a zdůraznil nutnost kvalitní náboženské výuky. Závěrem otec
arcibiskup vyjádřil přání:„Společnými silami dát Hájku lepší podobu“, za což sklidil uznalý
potlesk přítomných. Adorace zakončená slavnostním požehnáním učinila symbolickou tečku za
příjemně stráveným svátečním časem na mariánském poutním místě kladenského vikariátu.
Deo Gratias. Další fotografie z průběhu poutě na snímcích Jiřího Horského
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http://farnostrozdelov.rajce.idnes.cz/178._Hajek_-_hlavni_pout_10.9.11/
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